
銘傳大學海外留學計畫 
MCU Study Abroad Program 

【2024-2025】 
  

國家/地點 
Country/ Location 

法國 雷恩 

France – Rennes 

學校/網站 
School/ Website 

雷恩商學院 Rennes School of Business 
https://www.rennes-sb.com/programmes/  
https://www.rennes-sb.com/programmes/exchange-programme/ 

內容/名額 
Program/ Quota 

3+1 銘傳學士+法國學士雙學位 不限名額 
3+1 銘傳學士+法國碩士雙學位 不限名額 
學生必須在銘傳完成大一~大三課程，赴法國就讀最後一年課程

International Bachelor Program in Management (IBPM3) 
或 
Master of Science in International Management (MSc in IMGT) 
*** 10 Specializations; Internship or Graduation Project 
3+1 MCU Bachelor + Rennes Bachelor Dual Degrees – no 
quota limit 
3+1 MCU Bachelor + Rennes Master Dual Degrees – no quota 
limit 
Applicants must successfully complete the 3 years of the specified 
undergraduate courses at MCU and complete the final year study at 
Rennes International Bachelor Program in Management (IBPM3) or 
Master of Science in International Management (MSc in IMGT)  

申請截止日 
Application 
Deadline 

2024 年 3 月 4 日(一)   
2024 March 4 (Monday) 

出國時間 
Study Abroad 
Time Period 

2024 年 9 月至順利完成大學雙學位 
2024 September until degree completed 

語言能力要求 
Language 

Requirement 

托福 TOEFL 電腦測驗 80 或雅思 IELTS 6.5 或多益 750 以上 
TOEFL-iBT 80/ IELTS 6.5/ TOEIC 750 above 

推薦科系 
Target Major 

本校相關科系大三學生 
管理學院、國際企業與貿易學士學位學程 
Undergraduate 3rd – year courses at MCU: 
School of Management 
International Business and Trade Program 

https://www.rennes-sb.com/programmes/
https://www.rennes-sb.com/programmes/exchange-programme/


備註 
Remarks  

 本校大三升大四學生：申請赴法國雷恩商學院最後一年學士學位課

程，專業領域三選一；或碩士學位課程，專業十選一。 
MCU Junior year (becoming senior) students can apply to join the 
final year study at Rennes International Bachelor Program in 
Management > Specialization (Select 1): Finance & Marketing & 
Supply Chain, or Master in Science program in International 
Management > Specialization (Select 1) : 
- Sustainable Management and Eco-innovation 
- Strategic and Digital Marketing  
- Luxury Marketing and Brand Management 
- International Negotiation and Geopolitics  
- International Management  
- International Accounting, Management Control and Auditing 
- International Finance 
- Financial Data Intelligence 
- Data Business Analytics  
- Supply Chain Management 

 法國雷恩商學院學士學位 1 年學費為歐元 9,900、碩士學位 1 年學

費為歐元 18,200，費用依法方學校最新公告為準。 
Rennes undergraduate program tuition fee is €9,900 and 
graduate program tuition fee is €18,200 (subject to change, based 
on the latest announcement of Rennes) 

 本校與雷恩商學院 3+1 學士及學碩一貫雙學位合作計畫，學生出

國期間應支付台灣與法國兩校學費，分別獲得台灣與法國兩校學

位，如放棄本校學位，法國學位則無法回臺接受認證。Students 
participating in the 3+1 dual degree program should pay tuition 
and fees to both MCU and Rennes, and maintain full-time student 
status until the number of credits earned meets the graduation 
requirements of MCU and Rennes. If forfeiting MCU degree, the 
Rennes degree will not be recognized in Taiwan. 

 兩校課程抵免由學生所屬學系負責，學生出國前應與所屬學系充分

溝通學分抵免事宜，返國後學分抵免，依各所屬學系規定辦理，法

國所修學分不保證可採計與本校相關學分數獲全數採計，因法國學

分抵免採計與本校方式不同，導致無法如期從本校畢業，恐有延畢

之可能性。 
Students should fully communicate with their departments about 
credit transfer before going abroad. The transfer of credits after 
returning home shall be processed according to the departments’ 
regulations. The credits taken abroad are not guaranteed to be 
recognized as the same number of credits as that of MCU or all 
of them will be accepted. If the calculation of credits at Rennes is 
different from that of MCU, students may face the possibility of 
delay in graduation.  

 赴法國就讀期間如有特殊變故需中止就讀者，需取得兩校同意，不

得自行中止或返國。 
If there is a special condition during study abroad period and 
study needs to be suspended, the consent of two universities 
must be obtained. Students cannot suspend their study or return 
home without acquiring approval. 

 學生需自行負擔出國期間個人生活支出 (€150-300)、保險費

(€213)、住宿費(€400-600)、住宿訂金(1 個月)、餐費(€150-200)、
書籍、交通(€25.2)等費用；合計每個月約€700，費用如有異動依

國外學校最新規定。 
Students are responsible of personal expenses (estimated €700 
per month): living expenses (€150-300), insurance fees (€213), 
housing (€400-600), deposit, meals (€150-200), books, 
transportation (€25.2), etc. (subject to change) 

 
 


